

**MINISTÈRE DES AFFAIRES ÉTRANGÈRES DU ROYAUME DES PAYS-BAS
LA HAYE**

CONVENTION SUPPRIMANT L'EXIGENCE DE LA LÉGALISATION DES ACTES
PUBLICS ÉTRANGERS
(La Haye, le 5 octobre 1961)

Notification conformément à l'article 15 de la Convention

ENTRÉE EN VIGUEUR

Le Cap Vert a déposé son instrument d'adhésion à la Convention susmentionnée le 7 mai 2009 auprès du Ministère des Affaires Étrangères du Royaume des Pays-Bas, en conformité de l'article 12, premier paragraphe, de la Convention.

L'adhésion a été communiquée aux États contractants par la notification dépositaire No. 4/2009 du 12 juin 2009.

Ces États n'ont pas élevé d'objection à son encontre dans la période de six mois prévue à l'article 12, deuxième paragraphe, qui a expiré le 15 décembre 2009.

Conformément à son article 12, troisième paragraphe, la Convention entrera en vigueur entre le Cap Vert et les États contractants le 13 février 2010.

AUTORITÉ

Estonie, 30-11-2009
(modification)

(Traduction)

À compter du 1^{er} janvier 2010, les notaires, sous la tutelle du Ministère de la Justice, seront les autorités compétentes visées à l'article 6 de la Convention supprimant l'exigence de la légalisation des actes publics étrangers. Les coordonnées de ces 100 notaires seront transmises par le Ministère de la Justice. Bien que les notaires soient placés sous sa tutelle, ni lui ni aucun autre Ministère ne délivreront plus d'apostille. Le registre visé à l'article 7 de la Convention sera tenu par la Chambre des notaires conformément au décret du Ministre de la Justice.

La Haye, le 28 décembre 2009

**MINISTRY OF FOREIGN AFFAIRS OF THE KINGDOM OF THE NETHERLANDS
THE HAGUE**

CONVENTION ABOLISHING THE REQUIREMENT OF LEGALISATION
FOR FOREIGN PUBLIC DOCUMENTS
(The Hague, 5 October 1961)

Notification pursuant to Article 15 of the Convention

ENTRY INTO FORCE

Cape Verde deposited, in accordance with Article 12, first paragraph, of the above-mentioned Convention, its instrument of accession to the Convention with the Ministry of Foreign Affairs of the Kingdom of the Netherlands on 7 May 2009.

The Contracting States were informed of the accession by depositary notification No. 4/2009 of 12 June 2009.

None of these States raised an objection to the accession within the period of six months specified in Article 12, second paragraph, which period expired on 15 December 2009.

The Convention will, in accordance with its Article 12, third paragraph, enter into force between Cape Verde and the Contracting States on 13 February 2010.

AUTHORITY

Estonia, 30-11-2009
(modification)

Since 1st of January 2010 Notaries, under the supervision of Ministry of Justice will be the designated competent authority described in the Article 6 of the Convention Abolishing the Requirement of Legalisation for Foreign Public Documents. Contact details of all 100 Notaries will be forwarded by the Ministry of Justice. Although the Ministry of Justice shall exercise supervision over the Notaries, the Ministry itself nor any other Ministry shall no longer issue apostilles. The register described in the Article 7 of the Convention shall be kept by the Chamber of Notaries in accordance with the decree provided by the Minister of Justice.

The Hague, 28 December 2009

XII Legalisation No. 10/2009